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  ABSTRACT  

Three experiments were run to study the effect of dietary microbial xylam 
500 ( xylanase + amylase( 500 , 750 ) , enzyme ( Experiment 1) , Phytase 
(Nutrias P ) enzyme ( 1000, 1500) ( Experiment 2 ) and their combination ( 
Experiment  3  )  on  performance  and  carcass  characteristics  of  broiler 
chicks  fed  on  diets  containing  15% Prosopis  pods  (  mesquite  )  .  The 
experimental design used in each experiment was complete randomized 
design (CRD) . Two control diets were formulated in each experiment , (A) 
negative control diet (without Prosopis pods or enzymes ) and (B) positive 
control diet (with 15% Prosopis pods ).In experiment one , two levels of 
microbial xylam  ,  500 and 750 g/ton were added to the positive control 
diet . In experiment two , two levels of microbial Phytase , 1000 and 1500 
g/ton  were  added  to  the  positive  control  diet.  In  experiment  three  4 
dietary combinations of xylam and Phytase, (500 xylam and  1000 Phytase 
g/ ton); (750 xylam and phytase1000 g/ ton); (500xylam and Phytase 1500 
g/ ton ); (750 xylam and phytase1500 g/ ton ) respectively were added to 
the positive control diet , using 168 chicks, four   replicates , each of 7 
chicks .  All  diets  in  each experiment were formulated to be iso-caloric 
(3100 K cal/Kg) and iso-nitrogenous crude protein (22.8%) to meet the 
nutrient  requirements for broiler –(NRC 1994). Experimental parameters 
covered  performance,   slaughter  and  carcass  data  and  economic 
appraised  .  The  results  showed  that  addition  of  microbial  xylam  and 
Phytase  enzymes  ,  individually  or  in  combination  to  diet  containing 
Prosopis pods improved significantly (p≤0.05 ) the body weight gain , feed 
intake and feed conversion ratio values of broiler chicks throughout the 
experimental period . No significant differences were observed between 
Prosopis pods diets supplemented with the enzymes , separately or on in 
combination  with  the  negative  control  diet  in  body weight  gain  ,  feed 
intake and feed conversion ratio values of broiler chicks . The mortality 
rate was not significantly influenced by the dietary treatments. The results 
indicated that there were no significant differences among all treatment 
groups  in  percentages  of  carcass  dressing  ,  Giblets  (liver,  heart  and 
gizzard ), commercial cuts (thigh, drumstick and breast ) and their percent 
of meat, meat chemical composition (moisture ,protein ,fat and ash ) and 
subjective meat quality parameters (tenderness ,juiciness ,flavor and color 

) of broiler chicks . 

         Economic appraised values were profitability ratio (1.096) of group D 
(750 gm xylam/ ton ) was the highest of the test groups. Profitability ratio 
(2.163) of group C (500 xylam + 1000 gm / ton Phytase ) was the highest 

of the test groups . Profitability ratio ( 1.68 ) of group C (1000 gm / ton 
Phytase ) was the highest of the test groups . 
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الملخص 

  المللايكروبى500تم اجللراء ثلثلله تجللارب لدراسلله اثللر انزيللم الللزيلم  
 (زيلنيز + اميليز) (التجروبله الوللى ) , الفلايتيز الملايكروبى (نيلوتراس ب )
 (التجربه الثانية ) و مخاليطها (التجربة الثالثة ) على الدااء النتاجى و خصائص

  % قرون المسكيت15الزبيحة لدجاح اللحم المغذى على عليقة تحتوى على 
 . صممت كل تجربة باستخدام  النظام  العشوائي الكامل . تم تكللوين عليقللتين
 قباسلليتين لكللل تجربللة (أ) عليقللة قياسللية سللالبة ( ل تحتللوى علللى قللرون

 %15المسكيت او النزيمات ) , و (ب) عليقة قياسية موجبللة (تحتللوى علللى 
 قرون المسكيت ) . فى التجربة الولى تم اضافة مستويين من انزيم الزايلم 

,500المايكروبى   /جم /طللن الللى العليقللة القياسللية الموجبللة . فللى 750  
 , 1000التجربة الثانية تم اضافة مسللتويين مللن انزيللم الفللايتيز المللايكروبى 

 /جم /طن الى العليقة الساسية الموجبة . فى كل تجربة تم استخدام  1500
  ) , قسللمت عشللوائيا308 ايام  غير مجنس سللللة (روس 7 كتكوت عمر 56

  كتللاكيت. فللى7 مكللررات بكللل واحللد منهللا 4× مجموعللات تجريبيللة 4الللى 
 500التجربة الثالثة تم اضافة الزايلم  و الفللايتيز معللا مللن مخللاليط انزيميللة (

 فايتيز/جم/طللن ) (1000 زايلم  + 750فايتيز/جم /طن ), ( 1000زايلم  + 
  فلللايتيز1500 زايلم  + 500 فلللايتيز / جلللم/ طلللن ) ( 1500 زايلم  + 750

  كتكوت لحللم مللن112/جم / طن ) الى العليقة القياسية الموجبة , غذي بها 
 4 ايللام  , قسللمت عشللوائيا الللى7 ) غيللر مجنسللة عمللر 308سللللة (روس 

  كتاكيت . جميع الكتاكيت فى كل7 مكررات بكل منها 4مجموعات تجريبية× 
  اسللابيع , تللم تكللوين كللل6تجربة تللم تغللذيتها علللى العليقللة التجريبيللة لمللدة 

 العلف  التجريبية فى الثلثلله تجللارب لتكللون متماثلللة فللى الللبروتين الخللام  (
  كيللللو كلللالورى / كجلللم ) حسلللب3100 % ) و الطاقلللة المتمثللللة (22.8

 )  شللملتNRC,1994الحتياجللات الغذائيللة الموصللى بهللا للللدجاج اللحللم (
 قياسات التجربة الدااء النتاجى , قيم الزبللح و الزبيجللة والتقييللم القتصللاداى .
 اظهرت النتائج بأن اضافة انزيمى الزايلم  والفايتيز بصورة منفرداة اومزداوجة
 فى مخاليط مختلقة الى العليقة التى تحتوى على قللرون المسللكيت قللد أدات

 ) فللى قيللم وزن الجسللم المكتسللب , العليقللةP≤0.05الللى تحسللين معنللوى (
ْاثر معللدل النفللوق  المستهلكة ومعدل التحويل الغذائي لللدجاج اللحللم . لللم ينلل
 معنويا بالمعاملت الغذائية المخنلفة . دالت النتائج على انلله ل توجللد فروقللات
 معنويه بين مجموعللات المعللاملت المختلفلله فللى نسللب التصللافى ,العضللاء
 الداخليه (القلب, الكبد ,القانصلله ) ,القطللع التجللاريه (السللاق,الفخذوالصللدر)
 ونسلللب اللحلللم منهلللا ,مكونلللات التحليلللل الكيميلللائى للحلللم (الرطلللوبه
 ,البروتين,الدهن والرمادا ) قياسللات اللحللم النطبللاعيه (الطللراوه ,العصلليريه,

 )1.096النكهه واللون ) لدجاج اللحم . اظهرالتقيم القتصاداى ربحيه نسللبيه (
Dفى المجموعه (  )  )   جللم زايلم /طللن) وكللانت العلللى بيللن مجموعللة750 

  زايلم +500) لمجموعللة الختبللار (2.1263الختبللار . الربحيللة النسللبية (
 1000) (C) للمجموعه (1.68 ).والربحية النسبية (Cجم /طن فايتيز ) (1000

جم /طن فايتيز ) . 
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